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ZAHÁJENÍ 

J. Sláma zahájil zasedání na půdě Univerzity Palackého v Olomouci. Na začátku byli představeni 

noví členové Annelie Kadlecová (VŠCHT) a Tereza Jelínková (UHK). 

 

Usnesení č. 1: SK RVŠ schvaluje skrutátory ve složení Fedor Tachajev a Štěpán Vrubel. 

PRO: 15 PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 2 

 

1. SCHVÁLENÍ PROGRAMU 11. SCHŮZE 

J. Sláma představil program schůze s vynecháním bodu č. 4 a změnou bodu č. 5 – Představení 

organizačního řádu SK RVŠ. U rozpočtu stále chybí informace o příjmech, takže SK RVŠ nemůže 

schvalovat. Aby byla změna Organizačního řádu v souladu s předpisy SK RVŠ, budou dnes 

představeny návrhy změn a schvalovat se bude na březnovém zasedání. 

Program: 

1. Schválení programu 11. schůze 

2. Informace z Předsednictva SK RVŠ 

3. Informace z Předsednictva RVŠ 

4. Představení rozpočtu pro rok 2025 

5. Představení organizačního řádu SK RVŠ 

6. Informace z Komisí a pracovních skupin 

7. Různé 

 

Usnesení č. 2: SK RVŠ schvaluje program 11. schůze. 

PRO: 17 PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 0 

 

2. INFORMACE Z PŘEDSEDNICTVA SK RVŠ 

J. Sláma informoval o stavu schvalování novely ZVŠ (zákona o vysokých školách). Uvedl, že dne 

11.02.2025 Poslanecká sněmovna přijala pozměňovací návrhy ze Senátu a novela byla předána panu 

prezidentovi Petru Pavlovi. Pan prezident, při účasti diskuze se studenty na ČVUT i v rámci Sněmu 

RVŠ opakovaně zmiňoval svůj zájem o schválení novely ZVŠ. 

V případě schválení novely ZVŠ, bude nový NAÚ (Národní akreditační úřad) fungovat od 01.07.2025, 

a to v novém složení. Výběrová komise navrhne tři kandidáty na předsedu, z kterých si ministr 

následně předsedu zvolí. Jednoho člena výběrové komise navrhuje SK RVŠ. J. Sláma stanovil termín 

nominací na člena do výběrové komise do 07.03.2025. Následná volba proběhne na výjezdním 

zasedání SK RVŠ, konaném 22.03.2025 v Brně. 



 

M. Farník vyslovil svůj zájem o nominaci na člena do komise pro výběr předsedy NAÚ. Vysvětlil, že tři 

roky byl členem Rady NAÚ a kvůli novele ZVŠ již členem být nemůže. Rád by ale využil svůj vhled, 

který během třech let v instituci získal, pro výběr správného kandidáta na předsedu NAÚ. 

J. Sláma uvítal nominaci M. Farníka, ale doplnil, že ke kompletnímu představení kandidátů dojde 

na výjezdním zasedání SK RVŠ v březnu. K této informaci dodal fakt, že SK RVŠ bude také následně 

nominovat studentského člena Rady NAÚ na místo M. Farníka, kde bude snaha, aby člen Rady NAÚ 

nebyl zároveň členem výběrové komise NAÚ, z důvodu možného střetu zájmů. 

Jako další byly prezentovány informace o ZDSPP (zákonu o dávce státní sociální pomoci). Dne 

13.02.2025 neplánovaně proběhlo druhé čtení. Hlavními tématy pro SK RVŠ bylo zavedení  

tzv. hlídačkovného, které bylo vyškrtnuto ze ZVŠ, dále textace pozměňovacího návrhu ZDSSP  

a převod sociálního stipendia jakožto tzv. příspěvek na VŠ studium. Výsledkem je omezení 

hlídačkovného na prezenční prvostudium ve standardní době studia + 1 rok do 26 let. V doktorském 

studiu je nárok i přes 26 let ve standardní době prezenčního studia + 1 rok. První rok bakalářského 

studia se do hlídačkovného nezapočítává. Hlídačkovné se vyplácí jako standardní stipendium, tedy 

10 měsíců v roce, bez července a srpna. Výše hlídačkovného byla ponížena na 1/3 minimální mzdy. 

Poslaneckým výborem byl doporučen pozměňovací návrh na hlídačkovné a zvýšení koeficientu 

životního minima určující rozhodný rodinný příjem pro získání sociálního stipendia na 2,5násobek 

a předpokládá se, že v rámci hlasování budou hlídačkovné a pozměňovací návrhy schváleny. 

Současně s tím jsou v ZDSSP návrhy, které zvyšují hranici životního minima. V kombinaci 

s navýšením rozhodného koeficientu životního minima se hranice příjmů pro nárok na toto 

stipendium zdvojnásobí. Tento výsledek tak v rámci možností splňuje vytyčený cíl SK RVŠ. M. Farník 

dodal, že z důvodů načtení pozměňovacích návrhů do procesu na poslední chvíli, si nebylo možné 

všimnout rozdílné doby účinnosti obou návrhů. Hlídačkovné má tak platnost od 01.09.2026 

a sociální stipendium až od 01.09.2027. Je zájem tento nedostatek komunikovat s MPSV 

(Ministerstvem práce a sociálních věcí). 

V rámci reprezentativní činnosti, J. Sláma uvedl, že se sešel s předsedkyní za SPOSTURO (Spolek 

studujících rodičů) Anetou Ženíškovou, kde společně diskutovali budoucí postoj k hlídačkovnému. 

Tato schůzka proběhla ještě před druhým čtením ZDSPP. V rámci schůzky byly sdílené společné 

pozitivní postoje k hlídačkovnému. SPOSTURO však vyjádřilo nevoli, z důvodu nezapojení studentů 

kombinovaného studia do hlídačkovného. Ze schůzky také vyvstala možnost spolupráce SK RVŠ 

a SPOSTURO. J. Sláma se dále sešel s předsedkyní ČKR (České konference rektorů) Milenou 

Králíčkovou, s kterou diskutoval priority SK RVŠ a teze VŠ zákona. Před druhým čtením ZDSSP, 

navštívila SK RVŠ Poslaneckou sněmovnu Parlamentu ČR a M. Farník se v rámci druhého čtení 

ZDSSP, účastnil Výboru pro sociální politiku. SK RVŠ dále reprezentovala na Konferenci 

o zahraničních studentech v ČR. M. Boňko a T. Marková doplnili, že konference se povedla a díky ní 

se mohli kolegové z jednotlivých ministerstev setkat a společně diskutovat nad vybranými tématy. 

Další reprezentativní činností byla návštěva Evropské komise, se kterou M. Farník a V. Koutská za SK 

RVŠ, diskutovali současné studentské problémy v ČR. J. Sláma se sešel s ministrem pro vědu, 

výzkum a inovace Markem Ženíškem, se kterým diskutoval o specifickém vysokoškolském výzkumu 

a ujištění o převodu 1 mld. Kč do DKRVO (příspěvku na dlouhodobý koncepční rozvoj výzkumných 

organizací), dále o podpoře anglických magisterských programů pro české studenty a možnosti 

vymyšlení pilotního projektu ke strategickým pilířům vědy a výzkumu, definovaných Vládou ČR, 

a to mikročipy, AI a kvantum. M. Farník informoval o nových informacích ohledně studentských  

 

 



 

nízkoúročených půjček. Česká spořitelna se ozvala se zájmem o vytvoření kalkulace a případném 

zavedení produktu, i kdyby pro ni nebyl úplně rentabilní. Studentské nízkoúročené půjčky 

podporuje náměstek Jaroslav Miller, který mimo jednání s Českou spořitelnou také pracuje na 

vytvoření plánu pro zřízení státního fondu, kde by půjčky byly bezúročné a stát by si je spravoval 

sám a bez výdělku pro komerční půjčky. 

 

Usnesení č. 3: SK RVŠ bere na vědomí informace z předsednictva SK RVŠ. 

PRO: 17 PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 0 

 

3. INFORMACE Z PŘEDSEDNICTVA RVŠ 

J. Sláma informoval o schůzce RVŠ ČR a RVŠ SR, kde se diskutovalo o zkušenostech s VŠ zákonem, 

zákonem o kvalitě a vlivech politické sféry na akademickém prostředí. Dále se diskutovalo 

o tzv. kontraktovém financování, kdy vysoká škola nemá příspěvek, dle rozpisu, ale podepisují 

se smlouvy o financování.  Pan náměstek Václav Velčovský informoval o ukončení výzvy HumSoc. 

Nyní probíhá výzva Návraty, jež má za cíl pomoci osobám, které se vracejí z karierní přestávky, 

např. z rodičovské dovolené. Výzva probíhá tak, že organizace požádá o finance a předkládá systém 

opatření, jak s dotyčnými osobami bude pracovat a jak jim pomůže. Díky tomu firma může získat 

finance až na 3FTE. Rozpis příspěvku a dotace pro VŠ měl být rozeslán během února a v nejbližších 

měsících se bude jednat o financích. Předsednictvo SK RVŠ diskutuje o zorganizování ‚Kulatého stolu 

k financování VŠ‘ během února či března. RVŠ intenzivně řeší převod NAÚ, dále Fond F, který má 

celkovou alokaci cca 1 mld. Kč pro navýšení kapitol rozpočtu VŠ pro rok 2025. Přibližně 200 mil. Kč 

je podmíněno nárůstem počtu studentů na nelékařských oborech, konkrétně nárůst 3 % fyzicky 

zapsaných studentů. A přibližně 260 mil. Kč je podmíněno nárůstem počtu studentů učitelských 

oborů ve výši 5 %. V rámci fondu je také alokace na podporu studentů se specifickými potřebami 

a podpora tří strategických pilířů vědy a výzkumu, definovaných Vládou ČR, tedy mikročipy, AI 

a kvantum. Také se diskutovalo o přípravě zákona o registru žáků a pedagogických pracovníků 

od MŠMT (Ministerstva školství, mládeže a tělovýchovy). Vznikla zde však neshoda, jelikož RVŠ 

kritizuje textaci věcného záměru a neodpovídá prezentovanému věcnému záměru MŠMT. RVŠ 

zároveň požaduje věcný záměr zpracování a užití dat od MŠMT. 

M. Farník doplnil informační část schůze také informacemi z Rady NAÚ. Probíhá Výzva do seznamu 

hodnotitelů, která je otevřená od října a vyplnit jí mohou studenti a pracovníci ve všech oblastech 

vzdělávání. Bylo opět zmíněno, že během dubna a května roku 2025 proběhne nominace 

studentského členy Rady NAÚ ze SK RVŠ. 

 

4. PŘEDSTAVENÍ ROZPOČTU PRO ROK 2025 

J. Sláma uvedl, že z důvodu neposkytnutí dat od paní ředitelky ARVŠ Michaely Schwarzové nelze 

rozpočet schvalovat. Počítá se s cca 66 členskými poplatky na příjmu a s hospodářským výsledkem 

44 tis. Kč. Také se ale počítá s nabitím dalších členů, tudíž i s větším příjmem, který by se mohl 

zužitkovat v rámci uskutečnění další akce ‚Kulatý stůl‘, či jiných reprezentativních činnostech. 

 



 

5. PŘEDSTAVENÍ ORGANIZAČNÍHO ŘÁDU SK RVŠ 

J. Sláma zmínil, že SK RVŠ měla snahu přetvořit její organizační řád do nové grafické podoby. V rámci 

převodu byly objeveny 3 až 4 drobné chyby, jako např. špatně uvedené odkazy. Jelikož by se však 

jednalo o zásah do obsahu dokumentu, je potřeba o jeho předschválení. J. Sláma se za komplikace 

omluvil a slíbil představení nového organizačního řádu dva týdny před březnovým výjezdním 

zasedáním v Brně, kde následně dojde k jeho schválení. 

 

6. INFORMACE Z KOSIMÍ A PRACOVNÍCH SKUPIN 

M. Boňko za LK informoval, že na Konferenci akademických senátorů a senátorek se pokusí 

dohromady vytvořit dokument o změnách, které přináší Novela ZVŠ. 

A. Koutská za KVS uvedla, že v rámci převzetí funkce předsedkyně KVS po T. Markové, převzala také 

rozpracovanou agendu, ohledně checklistů, kde se dokončuje příprava zprávy. M. Gregor připravil 

dotazník ohledně studentských půjček v EU, který bude A. Hegerem zaslán do ESU (European 

Students‘ Union). V. Říčanová zpracovává data z dotazníků k menzám. Proběhly již tři schůze 

s komisemi pro udržitelnost, konkrétně s komisemi za vysoké školy MENDELU, ČZU a Škoda Auto VŠ. 

M. Farník doplnil zprávu, týkající se KDS, ohledně nároku na peněžitou pomoc v mateřství. V médiích 

proběhla informace ze strany Ministerstva pro vědu a výzkum, o změně v zákonu 

o nemocenském pojištění, kdy by studentky doktorského studia mohly mít právo na mateřskou 

dovolenou. Mělo by k tomu dojít tak, že určitá doktorská studia budou uznána jako pracovní poměr 

a díky tomu bude moci vzniknout právo na peněžitou pomoc v mateřství. 

A. Heger za PRASK ZZ zmínil informace týkající se ESU, ohledně diskuse o volebním systému. 

Projednával se kvótový a nekvótový systém k genderové vyváženosti. SK RVŠ také dlouhodobě 

podporuje navýšení členských poplatků pro správné fungování ESU. Plánované je nyní 5% navýšení 

členských poplatků, které by pomohly rozvinout nové potenciální projekty. V příštích dvou letech se 

bude plánovat rozpočet Erasmus pro nadcházející léta, kde ESU prosazuje vyšší navýšení rozpočtu. 

A. Heger dále představil konanou konferenci ESC v Irsku ve městě Galway, kam SK RVŠ vysílá 

J. Slámu a V. Říčanovou. Hlavním tématem bude kvalita výuky na VŠ. Druhou akcí 

je Consimium v Bruselu, které se za SK RVŠ účastní D. Solak, společně s dalšími šesti vybranými 

studenty z různých univerzit z ČR. Jde o simulaci zasedání Rady EU pro vysokoškolské studenty 

ze všech zemí EU. Studenti se zároveň měli možnost setkat se stálým zastoupením Rady EU. 

V. Říčanová doplnila, že SK RVŠ dostala návrh od ESU na výměnný pobyt studentů, na který 

odpověděli dvě univerzity z Rumunska. Případná spolupráce se bude projednávat na březnovém 

výjezdním zasedání. 

M. Horváth za PRASK PR uvítal možnost nápadů na výběr nových reklamních předmětů SK RVŠ. 

 

7. RŮZNÉ 

A. Mičáň informoval o novinkách z ČAD. Zvolilo se nové předsednictvo, Jakub Šindelář zůstává 

předsedou a A. Mičáň a E. Bílková byli zvoleni jako místopředsedové. Zavedla se nová diskuzní 

platforma na Discordu. A na konci června se bude konat konference V4 v polském Bělostoku. 



 

J. Sláma informoval, že další schůze proběhne v rámci výjezdního zasedání v březnu v Brně 

na ÚNOB. Podotkl nutnost přihlášení a vyplnění údajů při zájmu o účast na výjezdním zasedání 

z bezpečnostních důvodů, stanovených ÚNOB. Ukončil zasedání. 

 

Zapsal:   Bc. Martin Kratochvíl 

Za správnost:  Ing. Jakub Sláma, předseda 

Mgr. et. Mgr. Tereza Marková, první místopředsedkyně 

Bc. Adam Heger, druhý místopředseda 


